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T Á J É K O Z T A T Á S  

a vízkivételt biztosító vízilétesítményekkel (kutak) kapcsolatos teendőkről 

Az elmúlt hetekben igen sok és döntően téves információt lehetett látni a különböző 

médiumokban, ezért tartom fontosnak, hogy tájékoztassam Önöket a jelenlegi 

helyzetről. 

1. Jelen jogszabályi helyzetben a meglévő (és engedély nélkül létesített) kutakra 

vízjogi fennmaradási engedélyt kell kérni. (1995. évi LVII. törvény, a 

vízgazdálkodásról (Vgtv.) 29.§ „(7) Mentesül a vízgazdálkodási bírság megfizetése alól az a 

létesítő, aki 2018. január 1-jét megelőzően engedély nélkül vagy engedélytől eltérően létesített 

vízkivételt biztosító vízilétesítményt, ha a) a vízjogi fennmaradási engedélyezési eljárást 2018. 

december 31-ig kérelmezi, és…”) 

2. Az 1. pontban leírtak ellenére a fennmaradási engedély kiadása iránti 

kérelem elindítása nem javasolt: Hiszen egy törvénymódosító javaslat van a 

parlament előtt, melynek elfogadása esetén a határidő ki fog tolódni 2020. 

december 31-ig. (T/2930 irományszámon az Egyes belügyi tárgyú és más kapcsolódó 

törvények módosításáról szóló törvényjavaslat 28. §: „A Vgtv. 29. § (7) bekezdése helyébe a 

következő rendelkezés lép: ,,(7) Mentesül a vízgazdálkodási bírság megfizetése alól az a 

létesítő vagy üzemeltető, aki az egyesbelügyi tárgyú és más kapcsolódó törvények 

módosításáról szóló 2018. évi ... törvény (a továbbiakban: Vgtv.mód2.) hatálybalépését 

megelőzően engedély nélkül vagy engedélytől eltérően  létesített  vagy  üzemeltet  felszín  alatti  

vízkivételt  biztosító  vízilétesítményt,  ha  a vízjogi fennmaradási engedélyezési eljárást 2020. 

december 31-ig kérelmezi.””) 

3. Mondhatnánk, hogy ha a határidő hosszabbítása ellenére – így is úgy is – meg 

kell kérni a fennmaradási engedélyt, akkor meg lehet ezt tenni most is. Azonban 

az engedélyezési eljárás megindítása így sem javasolt, hiszen a határidő 

hosszabbítást azért kéri a jelenlegi benyújtó, mert az így rendelkezésre álló 

újabb két évben a fennmaradási engedéllyel kapcsolatos teendőket életszerűbbé, 

költségkímélőbbé, összességében „hatékonyabbá” szeretnék tenni. 

Tehát összességében: A törvénymódosító javaslat potenciális elfogadásáig nem 

érdemes tenni az ügy érdekében semmit (várhatóan november hó). (Amennyiben 

a javaslatot a parlament változtatás nélkül elfogadja, akkor egy ideig nincs semmi 

teendő). 

Amint bármilyen teendő van a kútjainkkal kapcsolatban, időben értesíteni 

fogjuk lakosainkat. 

Újlengyel, 2018. november 6. 

        Petrányi Tamás polgármester 

 


